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Írásbeli választ igénylő' kérdés

HELYBEN

Tisztelt Elnök Asszony!

„Tervezi-e a háziorvosoknak a betegeik után járó fejkvóta emelését a vizitdíj eltörlés e
nyomán keletkezett bevételkiesés pótlása érdekében? címmel a Házszabály 91 . §-a alapjá n
írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtan i

Horváth Ágnes
egészségügy i

miniszter asszonyhoz.

Tisztelt Miniszter Asszony !

Bár az Önt április 30-i hatállyal felmentő Gyurcsány Ferenc kormányfő közvetlenül a
népszavazás után leszögezte, hogy a költségvetésnek nem áll módjában, a kormánynak pedig
nem áll szándékában pótolni a háziorvosoknak azt a bevételkiesését, ami a vizitdíj eltörlése
nyomán keletkezett, az Alkotmányt ismerők számára nem kérdéses, hogy a mindenkor i
kormánynak alkotmányos kötelezettsége az egészségügyi ellátórendszer m űködési
feltételeinek biztosítása.

Ma hazánkban több mint 300 betöltetlen háziorvosi praxis van, ez azt jelenti, hogy hatszázná l
is több település marad alapellátás nélkül . Ezeknek a településeknek a döntő többsége az
ország legszegényebb kistérségeiben található, ahol az ott lakóknak sem vizitdíj, se m
paraszolvencia formájában nem áll módjában finanszírozni az egészségügyet a kormán y
helyett .

2003 óta az un . fejkvóta, amit a háziorvos a praxisához tartozó betegek után kap, egyetlen
fillérrel sem nőtt . A fejkvóta összegének differenciált, az adott kistérség szociális viszonyai t
figyelembe vevő emelésével egyszerre lehetne pótolni a vizitdíj nyomán keletkezett
bevételkiesést, és újra vonzóvá tenni az évek óta betöltetlen háziorvosi praxisokat .

A kormány a népszavazás eredményeként 2009 . január 1-től kötelezően eltörlésre kerülő
vizitdíj fizetési kötelezettséget saját elhatározásból, 2008 . április 1-tő l megszüntette .

Kérdezem tehát miniszter asszonytól, hogy az ön rendelkezésére álló, 2008 . április 30-ig
terjedő időszakban kezdeményezi-e a vizitdíj pótlását, valamint a betegek után járó fejkvót a
összegének emelését a háziorvosok számára.

Budapest, 2008 . április 08 .
Dr Tud-Kovács Béla
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